
                
 

Referat af bestyrelsesmøde i Seniorhus Odense 
tirsdag d. 29. august 2023 

 
Afbud:  
Mogens Højstrup (Mødestedet)  

 
Pkt. 1  Valg af ordstyrer og referent 

Kristine Vad blev valgt til ordstyrer, daglig leder som referent. 
 
Pkt. 2  Godkendelse af dagsorden 

Ekstra punkt (6A) blev tilføjet: Fravær fra bestyrelsesmøder.  
Dagsorden godkendt ellers. 

 
Pkt. 3  Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde d. 21. juni 

Vedr. Festudvalget. Der er indkaldt til møde i Festudvalget d. 7. september.  
Opfølgning vedr. erkendtligheder til tovholdere på Syng Sammen. Foreningerne skal 
ikke komme med gaver o. lign., da tovholderne er frivillige i seniorhuset på lige fod 
med øvrige frivillige. Listen over Syng Sammen resten af 2023 samt for 
2023udsendes sammen med referatet, der ellers blev godkendt.  

 
Pkt. 4  Til orientering 

Formanden: 
 
Der er foretaget diverse malerarbejder før sommerferien og i sommerferien: motion 
og fitness-lokalet, indgangspartiet til motion og fitness samt bagtrappen. 

 
Skybrud gav i sommerferien vand i kælderen pga. af en stoppet rist. Der er lavet en

 aftale med Flittige Hænder om jævnligt at rengøre kælderskakten. 
 
Der har i sommerferien været nedbrud af såvel køl- som fryserum. Der er blevet 
udskiftet bl.a. kompressorer. En nødvendig, men bekostelig affære. 
 
Der har i uge 31 været afviklet Sommerhøjskole. Endnu en gang med fuldt hus. 
 
Forretningsudvalget har grundet udfordringerne i kælderen været tvunget til at 
afholde flere møder end planlagt. 
 
Til kommende bestyrelsesmøder skal bestyrelsen snakke revision af formål med 
seniorhusets drift, personale- og frivilligpleje samt færdiggørelse af arbejdet med 
revision af forretningsordenen. 
 
Sekretariatet: 
I weekenden i uge 34 ramte det dobbelte skybrud også seniorhuset, hvilket 
resulterede i vand i Vandrehallen. Der vil blive fulgt op med kontakt til seniorhusets 
kontaktperson i Odense Kommune for at finde årsagen. 
 



Der er søgt om et (gratis) GDPR-kursus for medlemsforeningerne i regi af Center for 
frivilligt socialt arbejde. Indenfor 14 dage efter deadline (som var 15. august) vil 
seniorhuset få oplyst, om huset er blandt de heldige. Alternativt vil seniorhuset selv 
søge af finde midler til afvikling. 
 
Stol på Motion under seniorhuset opstarter tre hold fra d. 8. september med foreløbig 
55 tilmeldte jævnt fordelt. Der er med Gigtforeningen aftalt en fordelagtig 
overdragelsesforretning vedr. træningsudstyr. Der har været stor opbakning fra 
frivillige til at understøtte aktiviteten. Der vil for 2024 blive søgt om §-tilskud til 
aktiviteten for 2024. 

 
Bemærk at deadline for ansøgninger til §18 og §79-midler nu er rykket frem i 
kalenderen. Det betyder, at ansøgninger til begge puljer til 2024 er rykket frem fra 1. 
oktober til senest 15. september. I den forbindelse står Erik Broby til rådighed for 
foreningerne i forhold til at søge midler. 

 
Daglig leder spurgte til en nedskrevet politik vedr. førtidspensionisters brug af 
seniorhuset. Dette vil indgå i Forretningsudvalgets og bestyrelsens arbejde på 
kommende bestyrelsesmøder. 

 
Nyt fra udvalgene:  
Værkstedsudvalget mødes 5/9, hvor emnet nye aktiviteter/tiltag også efter kl. 15.00 
og eventuelt i weekender er på dagsordenen. Bestyrelsen vil gerne se på nye tiltag, 
men skal have et grundlag at vurdere et konkret forslag ud fra. Emnet vil herefter 
blive taget op på et kommende bestyrelsesmøde. 

 
Pkt. 5 Opfølgning på investeringer og ønsker hertil 

Daglig leder orienterede om seniorhusets økonomi frem t.o.m. d. 30. juni. Herefter 
gennemgik daglig leder de allerede gennemførte investeringer. Der bør efter daglig 
leders mening nedsættes et mindre udvalg, som skal se på renovering/udskiftning af 
kølebrønden i køkkenet, som ofte driller og giver kedelige udgifter. Herefter 
diskuterede bestyrelsen ønsker og prioritering til fremtiden. Liste vedhæftes referatet. 
 

Pkt. 6 Opfølgning på kælderen 
Der har i sommerpausen været afholdt statusmøde med By- og Kulturforvaltningen 
vedr. brug af kælderen. De nødvendige tilladelser for opsætning af ventilation i lokale 
02 er nu på plads. Ventilationsprojektet som tidligere forevist og beskrevet blev 
godkendt af bestyrelsen. Den midlertidige ophævelse af lejemålet til og med 30. 
september mellem Mødestedet og Seniorhus Odense fastholdes. Dog kan arbejdet 
med installation af den godkendte ventilation igangsættes inden d. 30/9.   

 
Pkt. 6A Fravær fra bestyrelsesmøder 

Med baggrund i konkret sag om fravær fra bestyrelsesmøder blev bestyrelsen enige 
om en procedure for at imødekomme fravær.  
 

Pkt. 7 En rejse i musikkens verden 
Det praktiske for arrangement nr. 3 (d. 20/9) står Krepo og Ældre hjælper Ældre for. 

 Der er stadig et antal ledige billetter til arrangementet d. 20/9. Medlemsforeningerne 
vil modtage en invitation til at genudsende blandt frivillige og brugere. Der er 
ligeledes ledige plads til arrangementet til november.  

 
Pkt. 8 Eventuelt 

Intet. 


